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 وصاسج انرعهُى انعالي           وانثحث انعهًٍ

 انقادعُح، جايعح  انترتُح كهُح 

 قغى انهغح الإلصهُضَح 
 

 

 تحهُم اننىع نهنششاخ انذوائُح تانهغح الإلصهُضَح
 بها  ذقذيدسعانح      

 عىدج  عهاد حغٍ  

 الى

في انهغح الإلصهُضَح وعهى  دابدسجح الداجغرير آجضءاً يٍ          يرطهثاخ َُم انقادعُح  /جايعحانترتُح لرهظ كهُح

 انهغح

 تإششاف 

 الدغاعذ رالأعرا

  يهذٌ احمذ لزًذ 

، رو انقعذج                                                           9349               اغضطش ، 8198                                                    
         

 



     The current  study attempts to investigate genre- based analysis of English 

pharmaceutical leaflets (henceforth PLs) which studies typical features of English 

pharmaceutical leaflets aiming at: (1) identifying actual generic structure which 

builds up the pharmaceutical lexicon of the selected leaflets; (2) analysing move-

step structure that identifies the selected data; (3) identifying generic structure 

potential model which builds up the selected samples and (4) stating visual devices 

used in the selected data. The study concludes that: 

 

1. British PLs have a relatively fixed generic structure as most of them use 

Package Leaflet: Information for the Reader as their heading. Then it follows 

Name of the Medicine (henceforth NM) which sometimes preceded by Trade 

Name (henceforth TN). Most of British PLs start with an introduction which 

instructs and warns the reader of the importance of keeping and reading the 

information written in the leaflet. Then it comes the main body of the leaflet which 

consists of 6-7 main sections of the same format: question form which is either 

bold or enclosed in diagram. Most of British leaflets adopt the same sections’ 

progression which can be divided into subsections, particularly if they were from 

the same company. Similarity exceeds if these pharmaceutical leaflets were from 

the same country: Indications > Contra-indications > Dosage and Administration > 

Side- effects > Storing.  

 

2. Medical community in general and PLs particularly share the same typical goal- 

oriented activities in terms of moves and steps. Each move and/or step has a 

distinct communicative purpose ,i.e., instruction or warning that contributes to the 



overall one. British leaflets follow the same move structure but a different step 

structure due to certain social practices a pharmaceutical companies follow.  

3. Some sections are obligatory : NM, Introduction (I), Who Makes the Medicine 

(henceforth WMM), Before Taking the Medicine (henceforth BTM), Possible Side 

Effects (henceforth PSE), Taking the Medicine (henceforth TM) and Storing the 

Medicine (henceforth SM) whilst others are optional (potential) : TN, Other Source 

Information (henceforth OSI), Reference Number (henceforth RN), Company 

Name (henceforth CN) and Authorized Member State (henceforth AMS). The 

order of these sections may slightly vary. For example, TN may appear at the 

beginning of PL or at the end.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



لدضرخهصا  
وائُح  جُح  نهنششاخ انذراننًىالخظائض   َذسط         زٌانقائى عهً  اننىع  ان نهجان ذعذ انشعانح الحانُح لزاونح  نذساعح      

 انذوائً /الدعجى انطبيي ٌثني زان  قٍقًالحانرعشٌف تانتركٍة  (9)هادفح الى       0الالصهُضَح 

 ب س ج  نمىرج (ذىضٍح4) الخطىج  انزي يحذد انعٍنح الدخراسج -اننقهح ذشكٍة  دساصح(8نهنششاخ الدخراسج )

ذىصهد  .( ذىضٍح انىصائم الدشئٍح الدضرخذيح في انعٍنح الدخراسج3)  اننششاخ الدخراسج ي ٌثنيزان

 انذساصح ا0ٌ

َششج  انعهثح0 يعهىياخ نهقاسئ        كعنىاٌ         اننششاخ انذوائُح انبرَطاَُح نذَها ذشكُة عاو  ثاتد َغثُا لاعرخذايها .9

.  لذى. تعذ رنك َأذٍ          اعى  انذواء انزٌ        َكىٌ          في       تعغ الاحُاٌ          يغثىقاً تالاعى انرجاسٌ        

اهمُح الاحرفاظ        انقاسئ           عهً ذششذ وتحزس   انتي          الدقذيحغانثُه اننششاخ انذوائُح  انبرَطاَُح  ذثذا ت

الذُكم انشئُظ تعذ رنك  َأذٍ           اننششاخ.  اغهة       في   جوقشاءج  الدعهىياخ الدكرىتح في        اننششج  وهزا يا لصذ

ايا يكرىتا بخط عشَغ       عؤال انزٌ        َكىٌ   طُغح اقغاو  راخ َغق واحذ 0  7-6عهً              ىٌ ريح       انزٌ   

   انتي     رثنً       اقغاو راخ اَغُاتُه واحذج وذاغهة  اننششاخ انبرَطاَُح            او  يغهق داخم سعى تُاٍَ         .اٌ  

ذهك اننششاخ   َضداد وجه انشثه ارا كاَد و   َفظ انششكح     ارا كاَد يٍ     و خاطح   اقغاو فشعُح     ذنقغى الى    

انرخضٍَ              <الاثاس الجاَثُح < الجشعح  وطشَقح الاعرخذاو   <الدىاَع   <دواعٍ     الاعرعًال  0  يٍ          انثهذ َفغه

 . 

 



تأهذاف المجرًع انطبي        عهً         اننحى انعاو  و اننششاخ انذوائُح عهً         اننحى الخاص َشتركىٌ             اٌ      .8

  َغاهى  في        الصاص الذذف غشع ذىاطهٍ           لشُضانتي      نكم ينهًا  و  خطىج -َقهح   نمىرجُح يىجهح  في          شكم

اننششاخ انذوائُح انبرَطاَُح  ذرثع   اخشي         ذىجُه او تحزَش  َغاهى  في         تحقُق انغشع انكهٍ          .، تعثاسج    عاوان

وفقاً نثعغ الدًاسعاخ الاجرًاعُح انتي         ذرثعها انششكاخ و نكٍ            ذشكُة خطىج  لسرهف       راذه  ننقهحذشكُة ا

 .انذوائُح

يىاَع , يٍ ٌصنع انذواء, الدقذيح, وهً اصى انذواء تعض الاقضاو   ذكىٌ  انزايٍح . 4

دواعً الاصرخذاو  و انرخزٌٍ تٍنًا ٌكىٌ انثعض الاخش خٍاسٌاً كًا  ,الاثاس الجاَثٍح, الاصرخذاو

 .الدفىضحفي الاصى انرجاسي، يعهىياخ الدصذس الاخش، سقى الدشجع، اصى انششكح وانذول الاعضاء 

ٍة ذهك  الاقضاو سبما يخرهف قهٍلا، عهى صثٍم الدثال اصى انششكح سبما ٌظهش في تذاٌح اننششج او في ذشذ

 نهاٌرها. هزا ٌىضح الذذف انثانث.

  
   

 
 

 

 

 

 

 

 



 


